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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

23. november 2020 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 4 (Aktstykke nr. 23) af 13. 

november 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvordan købet påvirker Energinets økonomi? 

Svar 

Spørgsmålet er blevet forelagt Energinet via Klima-, Energi- og Forsyningsmini-

steriet, som varetager ejerskabet af selskabet. Energinet oplyser følgende:  

”Finansministeriets ønskede køb af Evida vil ske med afsæt i de samme markedskonforme vær-

diansættelsesprincipper, som lå til grund ved Energinets opkøb af de respektive gasdistributions-

selskaber, som nu er slået sammen i Evida. Energinet vil i forlængelse heraf opnå en fortjeneste, 

der afspejler en markedsmæssig og sædvanlig forrentning af den kapital, som Energinet har haft 

bundet i Evida siden de oprindelige opkøb.  

Energinet vil anvende det modtagne provenu ved det ønskede salg af Evida til Finansministeriet 

til at indfri lån i Nationalbanken.  

Energinets forskellige kundegrupper (el- og gasforbrugere) vil ikke blive påvirket i forbindelse 

med en overdragelse af Evida til Finansministeriet.” 

 

Med venlig hilsen 

 

Nicolai Wammen 

Finansminister 

Finansudvalget 2020-21
Aktstk. 23 endeligt svar på § 7 spørgsmål 4 

Offentligt
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